
Rada Miasta i Gminy Margonin
Radni - Sesja

Protokół nr IV 

IV Sesja w dniu 28 lutego 2019 
Obrady rozpoczęto 28 lutego 2019 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 14:12 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.

Obecni:

1. Mariusz Bachorski 
2. Rafał Gimzicki
3. Tomasz Gorkowski 
4. Grzegorz Gręda 
5. Barbara Kończak 
6. Teresa Koźlarek 
7. Mirosław Leśko 
8. Maria Miler 
9. Adam Rogacki 
10. Jerzy Staniewski 
11. Danuta Strychalska 
12. Arleta Wegner 
13. Alina Wróblewicz 
14. Jolanta Zmudzińska 
15. Andrzej Zmudziński

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  według  listy  na  sali  obecnych  jest  14  Radnych,  co  wobec
ustawowego  składu  Rady  wynoszącego  15  osób  stanowi  quorum  pozwalające  na  podejmowanie
prawomocnych uchwał. 
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.
Ponadto podczas sesji obecnych było również 8 Sołtysów (w tym 2 Sołtysów Radnych).
Lista obecności Sołtysów stanowi załącznik nr 2 do Protokołu.
W sesji uczestniczyli także zaproszeni goście. wg listy obecności.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do Protokołu.

Głos zabrał Kierownik ARiMR w Margoninie W. Pietruczuk, który przedstawił informacje na temat 
nowej kampanii i zaprosił na szkolenie dla rolników, które będzie organizowane w Margoninie i dotyczyć
będzie zmian dotyczących wniosków składanych na kampanie 2019. Pod patronatem Wojewody 
Wielkopolskiego odbywać się będą cykliczne spotkania „Wspólnie dla wielkopolskiej wsi”, podczas 
których zostaną omówione zmiany dotyczące nowej kampanii i należy się z tym zapoznać przed 
złożeniem wniosku. 

2. Informacje nt. porządku obrad.
Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad IV sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Informacje nt. porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Miasta i Gminy Margonin. 
4. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
5. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
6. Podjęcie uchwał w sprawie:



A/ zmiany uchwały nr XXVI/320/2016 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia  10 listopada 2016 r. w
sprawie  utworzenia  samorządowej  jednostki  organizacyjnej  „Centrum  Usług  Wspólnych
w Margoninie” oraz nadania jej statutu,
B/ obciążenia służebnością przesyłu nieruchomości stanowiących własność Gminy Margonin (PSG),
C/ obciążenia służebnością przesyłu nieruchomości stanowiących własność Gminy Margonin (ENEA), 
D/  obciążenia  służebnością  przesyłu  nieruchomości  stanowiących  własność  Gminy  Margonin
(Wodociągi),
E/ ponownego wydzierżawienia oraz wynajęcia nieruchomości gruntowych,
F/ miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Młynary (część północno-wschodnia),
G/ wyrażenia  zgody  na  zbycie  w  formie  przetargu  nieruchomości  gruntowej  niezabudowanej  w
Zbyszewicach,
H/ zbycia w formie bezprzetargowej nieruchomości gruntowej niezabudowanej w Margoninie,
I/ przyjęcia programu Margonińska Karta Seniora
7. Wolne głosy.
8. Zakończenie sesji”.
Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do Protokołu.

Głosowano w sprawie:
Informacje nt. porządku obrad.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina 
Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

3. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

4. Informacja nt. odbytych posiedzeń komisji Rady.
1) Przewodnicząca Komisji ds. finansów, budżetu i planowania Radna J. Zmudzińska odczytała 
sprawozdanie z posiedzenia wspólnego komisji ds. społecznych i rolniczych oraz komisji ds. budżetu, 
finansów i planowania i komisji rewizyjnej z dnia 21 stycznia 2019 r.
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 5 do Protokołu.

2) Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna A. Wegner odczytała sprawozdanie z posiedzenia Komisji
Rewizyjnej.
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 6 do Protokołu.



5. Informacje nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 7 do Protokołu.

6. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 8 do Protokołu.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmiany uchwały nr XXVI/320/2016 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 10 listopada 2016 r.
w sprawie utworzenia samorządowej jednostki organizacyjnej „Centrum Usług Wspólnych w 
Margoninie” oraz nadania jej statutu,
D. Gurzyńska przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:?

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały nr XXVI/320/2016 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 10 listopada 2016 r. w 
sprawie utworzenia samorządowej jednostki organizacyjnej „Centrum Usług Wspólnych w Margoninie” 
oraz nadania jej statutu,. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina 
Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
Uchwała Nr IV/38/2019 stanowi załącznik do 9 Protokołu.

b) obciążenia służebnością przesyłu nieruchomości stanowiących własność Gminy Margonin (PSG),
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:

Głosowano w sprawie:
obciążenia służebnością przesyłu nieruchomości stanowiących własność Gminy Margonin (PSG),. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina 
Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
Uchwała Nr IV/39/2019 stanowi załącznik do 10 Protokołu.

c) obciążenia służebnością przesyłu nieruchomości stanowiących własność Gminy Margonin 
(ENEA),
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:



Głosowano w sprawie:
obciążenia służebnością przesyłu nieruchomości stanowiących własność Gminy Margonin (ENEA),. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina 
Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
Uchwała Nr IV/40/2019 stanowi załącznik do 11 Protokołu.

d) obciążenia służebnością przesyłu nieruchomości stanowiących własność Gminy Margonin 
(Wodociągi),
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:

Głosowano w sprawie:
obciążenia służebnością przesyłu nieruchomości stanowiących własność Gminy Margonin (Wodociągi),. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina 
Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski
Uchwała Nr IV/41/2019 stanowi załącznik do 12 Protokołu.

e) ponownego wydzierżawienia oraz wynajęcia nieruchomości gruntowych,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:

Głosowano w sprawie:
ponownego wydzierżawienia oraz wynajęcia nieruchomości gruntowych,. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina 
Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
Uchwała Nr IV/42/2019 stanowi załącznik do 13 Protokołu.

f) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Młynary (część północno-wschodnia)
W pierwszej kolejności głos zabrali Pan Przemysław Ciesiółka oraz Pan Adam Radziński – urbaniści, 
którzy przedstawili proces stworzenia planu i główne założenia uchwały. 



Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionych informacji?
Radny M. Leśko – zapytał, czy jeśli inwestor spełni wszystkie wymogi środowiskowe, to w jakim 
procencie ten plan zabezpiecza to żeby nie powstały w tym miejscu kurniki?
Urbanista P. Ciesiółka – odpowiedział, że wg wiedzy i doświadczenia przy dotychczas sporządzonych 
planach obecne zapisy w pełni uniemożliwiają wprowadzenie obiektów produkcji zwierzęcej w 
rolnictwie, w tym szczególnie hodowli zwierząt. Jeśli ten plan pozostanie w takiej formie to nie ma 
możliwości wprowadzenia na tym terenie funkcji hodowlanej. 
Radna  M. Miler – zapytała, jakie mogą być tam inwestycje wybudowane?
Urbanista P. Ciesiółka – powiedział, że plan dopuszcza dobrą wytwórczość. Trudno jednoznacznienie 
wskazać, jaka inwestycja może  powstać. Wszelkie inwestycje o większej skali oddziaływania na 
środowisko nie będą możliwe do wprowadzenia w tym miejscu. 
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:

Głosowano w sprawie:
załącznik nr 2 . 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski
, Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Tomasz Gorkowski , Mirosław Leśko , Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Głosowano w sprawie:
załącznik nr 3. 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski
, Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Tomasz Gorkowski , Mirosław Leśko , Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Głosowano w sprawie:
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Młynary (część północno-wschodnia). 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski
, Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Tomasz Gorkowski , Mirosław Leśko , Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
Uchwała Nr IV/43/2019 stanowi załącznik do 14 Protokołu.



g) wyrażenia zgody na zbycie w formie przetargu nieruchomości gruntowej niezabudowanej w 
Zbyszewicach
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:

Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na zbycie w formie przetargu nieruchomości gruntowej niezabudowanej w 
Zbyszewicach. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina 
Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
Uchwała Nr IV/44/2019 stanowi załącznik do 15 Protokołu.

h) zbycia w formie bezprzetargowej nieruchomości gruntowej niezabudowanej w Margoninie
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

W dyskusji wzięli udział:
- Maria Miler – czy podział działki został do końca sformalizowany? Czy można formalnie zagłosować?
M. Nowaczewski – powiedział, że można zagłosować za przedmiotową uchwałą. 
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały
Głosowano w sprawie:
zbycia w formie bezprzetargowej nieruchomości gruntowej niezabudowanej w Margoninie. 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski
, Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Tomasz Gorkowski , Mirosław Leśko , Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
Uchwała Nr IV/45/2019 stanowi załącznik do 16 Protokołu.

i) przyjęcia programu Margonińska Karta Seniora
Sekretarz Urzędu F. Wyrwa przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia programu Margonińska Karta Seniora. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:



ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina 
Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
Uchwała Nr IV/46/2019 stanowi załącznik do 17 Protokołu.

8. Wolne głosy.

W dyskusji wzięli udział:
- Mirosław Leśko - ponownie zwrócił się z prośbą aby uporządkować i wyrównać drogę koło Prirmy i 
usunąć zalegający na niej kamień. Radny zasygnalizował, że w drodze Sułaszewo należy załatać dziury w
drodze. Radny powiedział również, że koło starej szkoły w Próchnowie zalega dużo gabarytów. 
- Jolanta Zmudzińska – zasygnalizowała ponownie problem zapadniętej studzienki przy ul. Kościelnej. 
Radna zapytała, czy już w tej sprawie coś się dzieje? Radna zapytała również, czy jest szansa na to aby w 
szkole w Margoninie do końca roku powstało patio?
Burmistrz – odpowiedział że nie ma takiej szansy.
- Tomasz Gorkowski – zapytał o odpowiedz na pismo które złożył 24 stycznia, gdyż do dnia dzisiejszego 
nie otrzymał w związku z tym żadnej odpowiedzi. Radny odczytał treść pisma. Radny zwrócił się z 
prośba o dofinansowanie badań mammograficznych dla kobiet, dla których nie ma dofinansowania do 
tego typu badań. W miarę możliwość można by zmienić budżet w celu współfinansowania tych badań. 
Nie są to duże kwoty, ale można uratować tym badaniom życie osobom, które nie stać na te badania lub 
formalnie nie kwalifikują się do tego typu badań. Można również w przyszłości opracować plan 
zdrowotny, albo plan strategii zdrowotnej dla gminy. 
Burmistrz – powiedział, że są to cenne a zarazem kosztowne uwagi. Budżet tegoroczny gminy jest bardzo
napięty poprzez inwestycje również zeszłoroczne. W gminie Margonin dużo się robi jeśli chodzi o 
profilaktykę zdrowotną. Na chwilę obecna nie ma na to pieniędzy.
- Tomasz Gorkowski (Ad Vocem) – powiedział, że inwestowanie w remont ośrodka zdrowia, remonty 
dróg i inne inwestycje jest słuszne, ale lepiej zrobić jedno pomieszczenie mniej lub 100 metrów drogi 
mniej, a przebadać jakąś część osób i pochylić nad profilaktyką, że należy się badać i uświadamiać w tym
ludzi. Nie otrzymałem odpowiedzi na pismo ze stycznia i stąd moje wątpliwości co do stosunku do mojej 
osoby. 
Burmistrz – powiedział, że to nie należy do zadań gminy. Od tego jest ministerstwo zdrowia, NFZ, 
lekarze rodzinni itd. Gmina ma swoje zadania, które w pierwszej kolejności ma do wykonania. Dzisiaj 
gminy na to nie stać żeby finansować takie badania. Rozumiem wszystkie potrzeby, ale nie ma na to w 
tym momencie pieniędzy.  
- Tomasz Gorkowski (Ad Vocem) – dodał, że można np. pomalować jeno pomieszczenie mniej w 
ośrodku zdrowia i zaoszczędzić te 5.000 zł i przekazać je na badania.
Burmistrz – dodał, że zrozumienie jest, ale w tej chwili gminy nie stać.
- Maria Miler – powiedziała, że zaspakajanie zbiorowych potrzeb wspólnoty należy do zadań gminy i 
jednym tych zadań jest ochrona zdrowia. Jest to kwestia budżetu i ustawienia priorytetów. 
Burmistrz – powiedział, że to nie są zadania gminy tylko rządu i to rząd jest od uchwalania ustaw dla tego
typu inicjatyw i radna powinna skierować te prośby do członków partii którą reprezentuje, a która ma 
takie możliwości w sejmie.  
- Maria Miler (Ad Vocem) – powiedziała, że jest głosem mieszkańców, a nie głosem partyjnym. Nie ma 
znaczenia do jakiej partii się przynależny. Radna dodała, że wykorzystuje głos i nie ma znaczenia czy jest
to spotkanie kolegialne w innym gronie czy jako radna rady gminy Margonin. Priorytetem jest zdrowie i 
one powinny być na pierwszym miejscu.
Burmistrz – pozwiedzał, że nie ma wpływu na posłów, a Pani jako radna ma takie możliwości i tą 
aktywność należy wykorzystać poprzez działanie partii.  
- Mirosław Leśko – zapytał, co dzieje się dalej ze Statutem Gminy Margonin?
Zastępca Burmistrza – powiedział, że Wojewoda w rozstrzygnięciu wskazał techniczne błędy i zostały 
wykreślone. Były to 3-4 sformułowania. Nic nie trzeba poprawiać i zmieniać, statut nadal jest i będzie w 
obrocie, nic nie zostało unieważnione w taki sposób, żeby na nowo podejmować statut.
- Maria Miler – powiedziała, że rozstrzygniecie nadzorcze Wojewody Wielkopolskiego wskazuje, że 



nastąpiło istotne naruszenie prawa, zatem, co dalej będzie z tymi zmianami?
Zastępca Burmistrza – dodał, że są tam wskazane techniczne rzeczy, które zostały wykreślone, których 
być nie może. Rozstrzygnięcie nadzorcze wyrzuca je ze statutu i na tym to się kończy. Statut nie został 
uchylony w całości. Nic nie trzeba uchylać, wprowadzać czy zmieniać. Zmiany statutu w tym zakresie 
polegają na tym, że będą wykreślone sformułowania, które nie mogą funkcjonować w obrocie prawnym. 
Podczas następnej komisji można odczytać to rozstrzygnięcie i omówić o co w tym chodzi, żeby wszyscy
mieli jasność. 
- Maria Miler – powiedziała, że nie znała procedury dalszego postępowania, stąd te pytania i wątpliwości 
co do dalszego postępowania ze statutem. Warto omówić to co zakwestionował Wojewoda.
Radny powiatowy T. Kaczuba – powiedział, że sprawa zdrowia jest sprawą najważniejszą. Absurdem jest
żeby rada składała interpelację w sejmie o 3.000 zł dotyczącą kwestii badań, o którym pisze we wniosku 
radny Gorkowski. Należy zastanowić się nad rozwiązaniem. Radny powiatowy poruszył kwestię dojazdu 
dzieci do szkół. Radny zasugerował, że należałoby porozmawiać z przewoźnikiem żeby rozwiązać 
problem dojazdów dla uczniów do szkoły rolniczej w Gołańczy. 
Burmistrz – powiedział, że jest wiele innych problemów, które należą do kompetencji powiatów, 
chociażby kwestia zdrowia, czy sprawa i szpitala chodzieskiego. Dojazdy do szkół średnich to jest 
zadanie powiatu, a nie gminy. Radny powiatowy jest przewodniczącym komisji oświaty i to radny 
powiatowy ma obowiązek się tymi sprawami zajmować. 
Radny powiatowy R. Chmara – powiedział, że z wielkim trudem przekonał rade powiatu aby komisje 
dotyczącą kontaktów z PKSem i negocjacji przełożyć z trzeciego na drugi kwartał, wtedy kiedy uzgadnia 
się rozkład jazdy i dowozy uczniów do szkół ponadgimnazjalnych i ponadpodstawowych. Powiat 
wspomoże dowozy do szkół ponadgimnazjalnych. Problem uczniów szkół dojeżdżających do szkół w 
kierunku Gołańczy był podnoszony niejednokrotnie. Postaramy się zarówno w powiecie i przy pomocy 
Pana Burmistrza ten problem w jakiś sposób rozwiązać. 
Radny powiatowy T. Kaczuba – dodał, że ten punkt, o którym mówi radny powiatowy R. Chmara nie jest
przeniesiony tylko są zorganizowane dwa spotkania w spawie dowozów. Takie spotkania odbywać się 
muszą. Spotkanie w sprawie dojazdów odbędzie się w kwietniu. Na kwietniową komisję odbędą się 
spotkania z przewoźnikami na temat dojazdów i ci przewoźnicy będą mogli ustalić swój harmonogram i 
rozkład jazdy tak, aby był on podporządkowany pod dzieci. Kwestia szpitala nie leży w kompetencji 
komisji oświaty.
Burmistrz – dodał, że kwestia szpitala to zadanie powiatu nie gminy.
Radny powiatowy R. Chmara – dodał, że wicestarosta wypowiedział się na temat dowozów i stwierdził, 
że nie ma potrzeby aby w II kwartale spotkać się z przewoźnikami. Został, po obszernej dyskusji 
przekonany, że takie spotkanie powinno odbyć się w II kwartale. Dyskusji kiedyś nie było bo autobusy 
systematycznie dowoziły uczniów do szkół. Mieszkańcy z Lipin też już nie mają prawie możliwości 
dojazdu do Margonina. Powiat w tym roku przekazał ponad 350.000 zł na skomputeryzowanie szpitala. 
Urząd marszałkowski dokłada do tego ponad 2,5 mln zł. 
Burmistrz – dodał, że gmina Margonin wspomaga również przez współudział w sfinansowaniu zakupu 
karetki. 
- Maria Miler (Ad Vocem) – zapytała radnego powiatowego R. Chmary o oddział porodówki 
chodzieskiego szpitala.  
Radny powiatowy R. Chmara – powiedział, że jest problem z porodówką, ponieważ aby dotacja do 
oddziału równoważyła się to porodów w powiecie powinno być ok 600 a jest 400. Oddział porodowy 
generuje duże straty. Sanepid wymusza budowę nowego oddziału, ponieważ ten oddział nie spełnia już 
wymogów sanitarno-epidemiologicznych. W zeszłym roku szpital zakupił sprzęt za ponad 2,6 mlz zł. Z 
własnych środków szpital wydał ok miliona zł., 1,4 otrzymał z dotacji unijnych, 70 tyś zł. Z powiatu oraz 
40 tyś zł z WOŚP. Jest problem z oddziałem porodowym. Koszt inwestycji w oddział położniczo - 
ginekologiczny to kwota 3,5 mln zł. 
- Rafał Gimzicki – dodał, że w czasie kiedy był radnym powiatowym nie było żadnych rozmów z PKS-
em w sprawie dowozów do szkół. Dowozy były wzorcowe. Autobusy co pół godziny dowożą uczniów do
szkół w Wągrowcu i Rataj. Można wrócić również busem. Ważne jest aby uczniowie szkół z powiatu 
jeździli do szkół w powiecie, a nie poza powiat. PKS już w styczniu prosił o zbadanie sytuacji ilu 
uczniów w klasach 3 gimnazjum i klasach 8 jeździ do szkoły rolniczej w Gołańczy. Radnym 
powiatowym powinno zleżeć żeby uczniowie szli do szkoły w Chodzieży lub do Rataj. 
Radny powiatowy R. Chmara – powiedział, że szkoła rolnicza w Gołańczy jest jedyną szkołą w okolicy, z
której może korzystać nasza młodzież z powiatu Chodzieskiego. Podczas sesji grudniowej został 



podniesiony problem uczniów całego powiatu dotyczącego wyboru szkoły. Kierownik wydziału oświaty 
przedstawił statystykę dotyczącą tego ilu uczniów uczęszcza do poszczególnych klas gimnazjum, klas 8 
szkoły podstawowej i prosiłem aby w tej statystyce była również ujęta młodzież, która chce uczęszczać 
do szkół zarówno chodzieskich, wągrowieckich i Gołańczy i ten problem nie został ujęty w tej statystyce.
Nie zostało ujęte również to, czy w poszczególnych szkołach chodzieskich są specjaliści którzy przyjmą 
podwójny rocznik. Starosta powiedział tylko, że wszyscy uczniowie chętni zostaną przyjęci do szkół 
ponadpodstawowych i ponadgimnazjalnych w Chodzieży. 
Radny powiatowy T. Kaczuba– powiedział, że są obietnice, że wszyscy, którzy chcą uczęszczać do szkół 
w powiecie będą mieli swoje miejsce. Sygnalizuje to co mówią mieszkańcy. Chodzi tylko o szkołę w 
Gołańczy i to po stronie nauczycieli szkół w Margoninie leży to żeby zachęcać uczniów szkoły w 
Margoninie do tego żeby na te same kierunki uczniowie - absolwenci szli do szkół w Chodzieży, a nie do 
np. Wągrowca. Chodzież ma tę samą ofertę. Dyrektorzy szkół chodzieskich dziwią się, że uczniowie z 
Margonina nie chcą uczęszczać do szkół w Chodzieży. 
Burmistrz – dodał, że wybór szkoły to wolny wybór ucznia. I to nie jest zadanie nauczycieli żeby 
zachęcać uczniów do jakiej szkoły mają pójść. Nie jesteśmy w stanie wszystkim uczniom zapewnić 
dojazdów do szkół. Burmistrz podziękował za współudział w przygotowaniu i uczczeniu 100 rocznicy 
bitwy o Radwanki pracownikom MGOK - za ogromne zaangażowanie, Zastępcy Burmistrza, Szkołom z 
terenu gminy Margonin, Przedszkolakom, pocztom sztandarowym, delegacjom wieńcowym, 
mieszkańcom. Oddaliśmy hołd tym co walczyli o wolność. To była jedna z większych bitew powstania 
wielkopolskiego. Jest to nasza historia i należy o tym pamiętać, pielęgnować i pokazywać. Pamięć 
historyczna jest ważna i należy o tym mówić. Wszystkim tym którzy brali udział i przyczynili się do tej 
uroczystości składam serdecznie podziękowania. 

9. Zakończenie sesji.
Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano wszystkie punkty programu, w związku
z czym ogłasza zamknięcie IV sesji Rady Miasta i Gminy w Margoninie w dniu 28 lutego 2019 roku o 
godz. 14.12.

Przewodniczący
Rada Miasta i Gminy Margonin

 

Przygotował(a): Katarzyna Maćkowiak

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


